

5 GENDER
EQUALITY



SDG 5 / TWSDG 5

實現性別平等
及所有女性之賦權

建置無障礙考場，實現多元真平權

教育部於 2019 年特撥專款補助於國立東華大學美崙校區勵志樓建置花東地區首座「身心障礙學生升學專用無障礙考場」，專用考場於 2020 年 10 月 29 日正式啟用。趙涵捷校長於致詞時表示，國立東華大學致力於全人教育的發展，壽豐校區在學術、科研領域表現卓越。美崙校區則朝多元教育方向努力，目前已開辦樂齡大學、遙控無人機考照培訓、推動產學合作輔導、籌劃職業訓練課程，建構優良的終身學習環境，也為身障朋友提供參與各項甄試的平權服務，都是大學社會責任的具體呈現。身障考場的落成啟用只是起步，除了考試以外，也歡迎身障朋友充分運用這些空間。

籌辦東部國際女性科學日

東華大學籌辦東部國際女性科學日活動，由教育部深耕計畫及科技部科普活動計畫補助。2021 年 2 月 7 日由東華大學、花崗國中、臺東大學、花蓮女中、蘭陽女中和臺東女中高中生辦理街頭科學遊戲攤位，共設計 20 個科學遊戲攤位，帶領現場的親子民眾體驗有趣的科學小實驗，也讓民眾認知「211 國際女性科學日」的主要意義，以提高公眾意識，進而支持女性參與科學的理念，實現性別平等的價值。



▲ 啟用典禮照片



▲ 美崙校區勵志樓無性別廁所照片

**東部彩虹基地：
東華大學與宜花東合作推動多元
性別教育在職進修大平台**

在社區與學校間，我看見性別

時間：2021/3/17(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：楊懿綺老師(國立東華大學兼任講師)

**同是一家人
與家長談同志與情感教育**

時間：2021/4/28(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：胡敏華老師(宜蘭羅東高中輔導老師)

**我從哪裡來？
生命教育與性教育如何教**

時間：2021/5/5(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學花師教育學院個案教室 B317
講師：陳慧雯老師(花蓮吉安國中教師)

**本是同「原」
談原住民與同志教育**

時間：2021/6/2(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：瑪達拉·達努巴克老師(屏東縣學校教師)

**由愛而生
從愛滋教育談歧視教育**

時間：2021/6/9(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：喀飛(台灣同志諮詢熱線協會常務理事)

主辦單位：教育部
協辦單位：國立東華大學師資培育中心、教育與潛能開發學系

▲ 東華推動性別平權不遺餘力，於校內舉辦各項講座活動，提升學生性平意識。

**GENDER EDUCATION FOR ALL
GENDER EQUITY NEEDS YOU**

PROF. TE-SHENG CHANG
ALEXANDER HAYNES (Ph.D. STUDENT)
DEPARTMENT OF EDUCATION AND HUMAN POTENTIALS DEVELOPMENT

VENUE: ROOM A308, HUA-SHIH COLLEGE OF EDUCATION
DATE: THURSDAY, NOVEMBER 18, 2021
TIME: 12 PM - 2 PM

Registration
報名

shorturl.at/egs1K

SUPPORTED BY
GENDER EQUITY EDUCATION COMMITTEE
OFFICE OF INTERNATIONAL AFFAIRS
HUA-SHIH COLLEGE OF EDUCATION
DEPARTMENT OF EDUCATION AND HUMAN POTENTIALS DEVELOPMENT



▲ Gender Education for All 大合照

多元性別教育與反性騷擾工作坊

教育與潛能開發學系張德勝教授於 2021 年 3 月至 5 月，辦理性別系列講座 - 「東部彩虹基地：東華大學與宜花東合作推動多元性別教育在職進修大平台」，講題包含「在社區與學校間，我看見性別」、「同是一家人 - 與家長談同志與情感教育」、「我從哪裡來？生命教育與性教育如何教？」。

2021 年 11 月 18 日性別平等教育委員會、國際處、花師教育學院跨單位合作，於校園內辦理「Gender Education for All: Gender Equity Needs You」，目的為讓本籍生和外籍生都有機會了解性別平等教育的精神、性別平等教育相關法規、性別教育和生活與生命的關係，所以演講以英文為主中文為輔，也藉此讓不同族群交流並了解尊重彼此。

心理諮商輔導中心舉辦多場演講及工作坊促進性別意識及多元性別族群權益，並討論情感議題及以團體形式探索感情信念，促進及提升性別平等及對彼此的了解。

另外，國際事務處為使境外學生認識臺灣性別平等教育之發展，並尊重多元文化，特別於 2021 年 4 月 8 日辦理反性騷擾工作坊，及於 4 月 11 日至 5 月 31 日辦理反性騷擾宣傳影片競賽，參賽影片觀看人數 3,214 人次，這是臺灣大專院校首度辦理境外生性平影片競賽活動。

LGBT 性別多元獎助學金

為落實性別平等教育建立同志友善校園，花師教育學院張德勝教授鼓勵學生們積極投入 LGBT，亦鼓勵個別同學或社團投入 LGBT 團體或機構服務工作，達成性別議題多元化之目標。2021 年共有 3 名獲得個人服務獎學金，每名頒發獎學金 5,000 元整。1 名獲得議題研究獎學金，頒發獎學金 10,000 元整，並獎助社團「Rainbow Kids 同伴社」。

舉辦「2021 臺灣國際女性影展花蓮巡迴場」

英美語文學系與民間團體合作舉辦女性影展巡迴活動，將性別影像教育帶入生活，從影像上帶給花蓮在地觀眾國際級的電影視聽饗宴。每場映後座談透過講者與觀眾的互動與分享，不僅激發觀影者的批判思維，更開啟其尊重多元性別，深化師生與在地居民的互動，共同促進性別平權意識的推動。



▲ 東華為推廣性別平等教育，舉辦工作坊及特色影展

5 GENDER EQUALITY



SDG 5 / TWSDG 5

Achieve Gender Equality and Empower All Women and Girls

Accessible Exam Rooms for True Equity and Diversity

Under MOE's 2019 dedicated subsidy, NDHU established Hualien and Taitung's first accessible examination hall in Meilun Campus. Tailored to candidates of limited mobility, the exam hall began its service on 29th October 2020. Dong Hwa strives for holistic education. Not only do we have extraordinary achievement at academic and scientific study in Shoufeng Campus, but the diversified learning in Meilun has seen the operation of Leling University, drone certificate training, industry-linked learning, and vocational training courses, aiming at a setting for lifelong learning with equal services for people with limited mobility to attend screening tests for admission, demonstrating proper USR "as the use of an accessible exam hall is just the start," indicated President Chao. The space is open to physically limited people as well.

International Day of Women and Girls in Science in East Taiwan

Supported by the MOE SPROUT project and MOST Popular Science Activities, NDHU hosted the International Day of Women and Girls in Science and put together 20 street stalls with Huagang JH, Taitung University, Hualien GSH, Lanyang GSH, and Taitung GSH. On 7th February 2021, the event invited kids and families to discover fun scientific experiments, introducing the profound meaning of 211 International Day of Women and Girls in Science, encouraging public awareness and support for women's participation in science and gender equality in every aspect.



▲ Grand opening of the accessible exam hall



▲ All gender toilet in Lizhi Building, Meilun Campus

**東部彩虹基地：
東華大學與宜花東合作推動多元
性別教育在職進修大平台**

在社區與學校間，我看見性別

時間：2021/3/17(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：楊懿綺老師(國立東華大學兼任講師)

**同是一家人
與家長談同志與情感教育**

時間：2021/4/28(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：胡敏華老師(宜蘭羅東高中輔導老師)

**我從哪裡來？
生命教育與性教育如何教**

時間：2021/5/5(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學花師教育學院個案教室 B317
講師：陳慧雯老師(花蓮吉安國中教師)

**本是同「原」
談原住民與同志教育**

時間：2021/6/2(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：瑪達拉·達努巴克老師(屏東縣學校教師)

**由愛而生
從愛滋教育談反歧視教育**

時間：2021/6/9(三)14:00-17:00
地點：國立東華大學教育學院個案教室 B317
講師：喀飛(台灣同志諮詢熱線協會常務理事)

主辦單位：教育部
協辦單位：國立東華大學師資培育中心、教育與潛能開發學系

▲ Gender equality speeches across NDHU campuses to raise student awareness

**GENDER EDUCATION FOR ALL
GENDER EQUITY NEEDS YOU**

**PROF. TE-SHENG CHANG
ALEXANDER HAYNES (Ph.D. STUDENT)**
DEPARTMENT OF EDUCATION AND HUMAN POTENTIALS DEVELOPMENT

VENUE: ROOM A308, HUA-SHIH COLLEGE OF EDUCATION
DATE: THURSDAY, NOVEMBER 18, 2021
TIME: 12 PM - 2 PM

Registration
報名

shorturl.at/egsIK

SUPPORTED BY
GENDER EQUITY EDUCATION COMMITTEE
OFFICE OF INTERNATIONAL AFFAIRS
HUA-SHIH COLLEGE OF EDUCATION
DEPARTMENT OF EDUCATION AND HUMAN POTENTIALS DEVELOPMENT



▲ Photo of Gender Education for All

All-Inclusive Gender Education and Anti-Sexual Harassment Workshop

Prof. Te-Sheng Chang at the Department of Education and Human Potentials Development was the gender education and equity speaker for the 2021 March-May East Taiwan Rainbow Base-NDHU and Yilan-Hualien-Taitung Platform for All-Gender Education and Inservice Training. The topics covered Genders between Communities and School, One Family-a Talk about Gay and Emotional Education, Where was I from? How to Teach Life and Sex?

To expose students of all countries to the spirit of gender equity education, regulations, and the relations between gender education and life, on 18th November 2021, the Gender Equity Education Committee, Office of International Affairs, HSCE co-hosted Gender Education for All: Gender Equity Needs You. The speech was given in Mandarin and English to emphasize respect and communication among all present from different countries and/or races.

NDHU Psychological Counseling Center has held a number of speeches and workshops to improve gender awareness and the rights of all genders and relationships, promoting discussion of emotional beliefs as a group and raising gender equity and understanding of people of diverse backgrounds.

The Office of International Affairs organized a workshop on 8th April 2021 to introduce international students to our development of gender equity education in Taiwan and promote respect to various cultural backgrounds. Furthermore, an anti-sex harassment video contest was held from 11th April to 31st May. This represents Taiwan's first college overseas student gender equity film contest with 3,214 viewers.

LGBT Gender Diversity Scholarships and Subsidies

We are working to build gender equity education and an LGBT-friendly campus. HSCE Prof. Te-Sheng Chang encourages active student support for LGBT, and individuals and clubs contribute to LGBT groups or institutes, establishing an environment of gender diversity. Three students were awarded NT\$5,000 individual service scholarships, and one was awarded NT\$10,000 topic research scholarships. A subsidy for Club Rainbow Kids was also provided.

2021 Women Make Waves International Film Festival in Hualien

Hosted by the Department of English and private sectors, the film festival introduced gender education to daily life in the form of film, enriching Hualien audiences with international movies. After each film, speakers also shared and interacted with audience members, shaking up people's judgmental thinking and encouraging respect of cultural diversity in order to drive connections deeper into locality and gender equity awareness.



▲ Workshops and specialty film festivals to empower gender equity education